
Zápis ze 75. schůze VV ŠSČR v Praze 30. 10. 2012 

Přítomni: Viktor Novotný, Marek Vokáč, Jiří Kadeřábek, Rostislav Svoboda, Petr Záruba, 

Zdeněk Fiala, Ladislav Palovský, Jiří Krejnický, Jan Lamser 

Omluven: Petr Buchníček 

Hosté: František Štross (sekretář ŠSČR), David Kaňovský (repre. trenér mládeže), Martin 

Kubala (Šachy do škol), Pavel Matocha (předseda Pražské šach. společnosti), Milan Šindelář 

(Černobílá kniha), Michal Konopka (kapitán mužské reprezentace) 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 

Schůzi zahájil v 17:12 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, 

ověřovatelem Jiří Kadeřábek. 

 

2. Schválení zápisu ze 74. schůze VV ŠSČR 

 

M. Vokáč vznesl připomínky k zápisu v bodu Šachy do škol. Připomněl, že projekt Šachy do 

škol nebyl diskutován s Trenérsko-metodickou komisí ani Trenérsko-metodickou subkomisí 

KM. Dále zmínil, že má pochybnosti o kvalitě zpracovávaných materiálů a žádá o zhlédnutí 

materiálů před tiskem.   

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje doplnění zápisu ze 74. schůze na základě žádosti M. Vokáče. 

3. Schválení programu 75. schůze VV ŠSČR 

Vzhledem k časovým možnostem pozvaných hostů navrženo přesunout body 7 (Černobílá 

kniha) a 8 (Komunikace a média) před Informace předsedy. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje přesunutí bodů 7 a 8 před Informace předsedy. 

 

M. Vokáč požádal o zařazení bodu 10 (reprezentace) přesně na 21:15. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje zařazení bodu 10 (reprezentace) na 21:15. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje program 75. schůze VV 

 

4. Informace předsedy ŠSČR 

 

V. Novotný informoval o novinkách z mezinárodních a národních organizací, o strategické 

koncepci ŠSČR, o Online aréně ŠSČR a o PR. 

 

Mezinárodní vztahy 

Kongres FIDE v Istanbulu 

 

Obdrželi jsme neoficiální zápis z kongresu. Krom bodů zmíněných již na minulém VV 

obsahuje: 



V roce 2011 hospodařila FIDE se ztrátou převyšující 500 tis. Eur – náklady zvýšily především 

cesty prezidenta a hlavně právní zastoupení. Přesto měla FIDE na konci roku ještě rezervu 1,2 

mil. EUR.  

FIDE zajistila sponzora na projekt Šachy do škol – ruská společnost Rosněfť dá v letech 

2012-2015 ročně 1 mil. USD – čtvrtinu na projekty v Rusku, zbytek na ostatní státy FIDE. 

Tyto peníze se ovšem neobjevily ve zprávě hospodáře, tam byl jen výdaj 50.000 USD na 

komisi Šachy do škol. Spolupráci na projektu podepsalo během kongresu několik dalších 

zemí.  

Olympiáda 2016 proběhne v ázerbájdžánském Baku, s rozpočtem 13,3 mil. EUR, kde rok 

před tím bude hrán i Světový pohár. Protestovala arménská delegace.  

Nizozemsko si stěžovalo na zavedení rozhodcovských licencí, nicméně neúspěšně a toto 

opatření bude platit - přesné instrukce pro ŠSČR vydá naše komise rozhodčích. Na druhou 

stranu nebyla (zatím) projednána 10% daň z odměn rozhodčích.  

FIDE požaduje 1 mil. Eur po 7 federacích, které se s ní soudily u CAS. Debata na kongresu 

ukončena tím, že tyto federace požádají o peníze Karpova s Kasparovem. 

Kongres ECU – 6. 9. 2012 

 

Obdrželi jsme neoficiální zápis z kongresu ECU. Krom bodů zmíněných již na minulém VV 

obsahuje: 

Hospodaření ECU v roce 2011 skončilo plusem 32.400 Eur, na konci roku bylo k dispozici 

392.000 Eur. Rozpočty 2012 a 2013 obsahují nejisté sponzorské peníze, v případě potřeby 

budou kráceny výdaje. Vedení ECU představilo sponzora s částkou 25.000 Eur ročně – 

španělskou cestovku Avasa Agency, která by zajišťovala zájezdy na oficiální akce ECU. Proti 

smlouvě vystoupil A. Yazici (TUR) – smlouva je nevýhodná a on nabízí za stejných 

podmínek dvojnásobné částky pro ECU. Po bouřlivé debatě přenecháno rozhodnutí 

výkonnému výboru ECU. ME družstev 2015 proběhne v Reykjavíku.  

Další informace 

 

FIDE informovala o EU fondech pro rozvoj sportu, v období 2014-2020 by mělo jít na 

podporu programů 34 mil. EUR ročně.  

Bulharská šachová federace zažalovala u CAS v Lausanne v Istanbulu přijaté nové znění 

Stanov (čl. 13.5 a 13.6., které podmiňují soudní obranu proti rozhodnutím FIDE složením 

finanční částky 200.000 Eur) a též žádá zneplatnění smlouvy se společností Agon, které bylo 

přiděleno pořádání důležitých turnajů - zápasů MS a Grand-Prix.  

Theodoros Tsorbatzoglou z FIDE se účastnil oslav 20. výročí volného trhu v Bruselu, kde se 

snažil šířit myšlenku podpory šachu. 

Federální švýcarský soud odmítl v souvislosti s rozhodnutím CAS v Lausanne žalobu Turecké 

šachové federace ohledně konkurzů ECU v roce 2011. ME mládeže 2013 tak proběhne 

v Budvě (Černá Hora), ME družstev seniorů 2013 v Drážďanech.  

ECU spustila nový web, je na adrese http://www.ecuonline.net/. Národní svazy, které se 

připojí ke členství, mají možnost vést si tam své stránky.  

25. října bude mít v Sofii premiéru film Bobby Fischer against the world. Premiéry se 

zúčastní mj. prezidenti ECU a FIDE a další význační hosté.  

Nizozemská šachová federace žádá významné šachové svazy včetně našeho o podporu 

protestu proti zavedení rozhodcovských licencí. Ty schválil pouze VV FIDE a na kongresu 

v Istanbulu nebylo přes žádost Nizozemců o samotném bodu programu rozhodnuto, byla 

pouze odmítnuta diskuze o tomto bodu.   

http://www.ecuonline.net/


Nová pravidla licencování rozhodčích, kdy od 1. 1. 2013 nebude započten na FRL turnaj 

řízený rozhodčím bez zaplacené licence FIDE, naleznete na webu ŠSČR: 

http://www.chess.cz/www/informace/komise/kr/dokumenty/licencni-poplatky-rozhodcich-

dulezite-upozorneni.html.  

 

Domácí vztahy 

ČSTV 

Po dlouhodobém procesu příprav a jednání se zájemci o pronájem horských areálů ve 

Špindlerově Mlýně a v Peci pod Sněžkou, přijali členové VV ČSTV jednomyslně usnesení, 

kterým schválili smlouvu, jež má být uzavřena mezi společností Ski Pec, a.s. a Mega Plus, 

s.r.o. Předmětem smlouvy je nájem podniku společnosti Ski Pec na dobu 20 let za nájemné 

15 mil. Kč bez DPH ročně včetně investic v objemu minimálně 350 mil. Kč po dobu nájmu. 

Následně výbor schválil, také jednomyslně, smlouvu která má být uzavřena mezi společností 

Skiareál Špindlerův Mlýn, a.s., a společností, která je společným podnikem společností Tatry 

Mountain Resorts, a.s., a Snowhill, a.s. Předmětem smlouvy je nájem podniku společnosti 

Skiareál Špindlerův Mlýn, a.s., na dobu 20 let za nájemné 43,8 mil. Kč bez DPH ročně, 

včetně investic v objemu minimálně 800 mil. Kč po dobu nájmu. 

- Na základě jednání vedených s MZ ČR vzniká prostor pro budoucí podporu sportu, jako 

preventivního prostředku vzniku civilizačních chorob a obezity. Perspektivou je 

spolupráce sportovních klubů a škol se státní podporou. 

- Podle informací, které získáváme od některých měst a obcí, odvody do jejich rozpočtů 

z hazardu zatím neodpovídají odhadům, které vydalo MF ČR na začátku tohoto roku, a 

proto je obtížné vést se zastupiteli jednání o podpoře sportovního prostředí. Obcím navíc 

vypadávají příjmy z jiných výběrů daní, které tak kompenzují z příjmů z loterií. 

 

- Informace z komisí VV ČSTV 

- Komise pro změnu sídla ČSTV pracuje i v průběhu prázdnin. K mírnému posunu došlo i 

při jednáních s magistrátem hlavního města Prahy, ale v tuto chvíli je aktuálnější nabídka 

Fotbalové asociace ČR a Českého atletického svazu na odkoupení a převod (z důvodu 

státních dotací) strahovských sportovišť. Oba svazy mají dostatek financí na provoz a 

modernizaci sportovišť. Celý poměrně složitý proces by musel být zakončen rozhodnutím 

VH ČSTV. 

- Komise pro strategii péče o SK/TJ se zabývala zejména problematikou administrace 

dotací. Servisní centra sportu zajistila průběhu roku 2012 podpis téměř 330 smluv na 

poskytnutí neinvestiční dotace MŠTM z programu č. IV. Celkem bylo jejich 

prostřednictvím podáno téměř 1 000 žádostí na rok 2013 v celkovém objemu přesahujícím 

260 milionů Kč. Sportovní svazy mohou využít služeb SCS pro distribuci dotací v příštím 

roce, sběr žádostí již v podstatě proběhl. 

- Komise pro restrukturalizaci sportovního prostředí se zabývala návrhem státního rozpočtu 

na rok 2013 na podporu sportu, novelou stanov ČSTV a novelou loterního zákona. 

Společnou snahou ČSTV a provozovatelů číselných loterií a kurzových sázek je určení 

5 % odvodu z těchto her přímo do rozpočtu střešní sportovní organizace, pravděpodobně 

ČOV. Návrh má podporu MF ČR. 

- Komise pro rozvoj SC Nymburk navrhla VV ČSTV uvolnit v roce 2013 prostředky na 

zpracování projektu umožňujícího následné čerpání větších investic (stát, EU, město, 

kraj). 

- Legislativní rada se zabývala návrhem novely Stanov ČSTV, který mohou sdružené 

subjekty připomínkovat do 15. října 2012. Navrženy jsou mimo jiné změny: přiblížení se 

Českému olympijskému výboru, úpravu možnosti řízení a kontroly výkonných složek, 

http://www.chess.cz/www/informace/komise/kr/dokumenty/licencni-poplatky-rozhodcich-dulezite-upozorneni.html
http://www.chess.cz/www/informace/komise/kr/dokumenty/licencni-poplatky-rozhodcich-dulezite-upozorneni.html


sjednocení terminologie a změny formálního charakteru. Samostatnou kapitolou je změna 

názvu organizace, o kterém je ještě třeba jednat. Konečnou podobu návrhu stanov pro 

jednání VH ČSTV schválí VV ČSTV na své schůzi 6. listopadu. 

27. VH ČSTV 

Byla svolána usnesením VV ČSTV na sobotu 1. prosince tradičně do SC Nymburk jako 

jednodenní jednání. Předseda ČSTV bude informovat o probíhající transformaci 

sportovního prostředí, na programu bude novela Stanov ČSTV a budou-li připraveny 

všechny náležitosti, bude se jednat o prodeji/převodu sportovišť na Strahově. 

Ekonomické záležitosti 

Rozbor výsledků hospodaření za 1. pololetí roku 2012 ukázal zlepšení o cca 9,5 mil. Kč, 

zejména díky výsledkům PS Podolí a LA Zadov. Horších výsledků dosahuje SC 

Nymburk, což vedlo ke změnám v managementu. Rozpočet je naplňován. 

Došlo ke schválení smluv s Českou televizí, kterými je řešeno narovnání soudních sporů a 

zároveň pronájem pozemků v Podolí na další 2 roky. 

Po vyhodnocení výběrového řízení byl schválen nájemce hotelu Olympia Zadov. 

Došlo mimosoudním narovnání sporů z minulého období. 

Další 

Byly schváleny principy výběrových řízení na pozice manažerů SCS v krajích. 

ČSTV hledá partnera pro zajištění prostředků pro sport ze zdrojů EU, který by byl 

ochoten přistoupit na platbu až ze skutečně získaných prostředků. 

Ze schůze sekretářů 12. 10. 2012: 

Novela Stanov ČSTV 

Sdružené subjekty obdržely Návrh novely Stanov ČSTV k připomínkám do 15. října 

2012. Jejich připomínky projedná Komise pro restrukturalizaci sportovního prostředí 

17.10. Dosud jsou navrženy tyto zásadní změny: přiblížení se Českému olympijskému 

výboru, úprava možnosti zřízení a kontroly výkonných složek, sjednocení terminologie + 

změny formálního charakteru. Samostatnou kapitolou je změna názvu organizace, o 

kterém je ještě třeba jednat, zejména na celostátních poradách 23. a 24.10. Konečnou 

podobu návrhu stanov pro jednání VH ČSTV schválí VV ČSTV na své schůzi 6. 

listopadu. 

Výhled financování sportu v roce 2013 ze státního rozpočtu 

V současné době není v návrhu státního rozpočtu pro rok 2013 počítáno s částkou 

800 mil. Kč od MF ČR do rozpočtu MŠMT, určeného na sport, původně poskytnutého 

sportu jako náhrada za prostředky odebrané novelou loterního zákona. Před sportovní 

prostředím stojí nelehký úkol, zasadit se v průběhu projednávání státního rozpočtu o 

navýšení dotací pro sport aspoň na úroveň roku 2012. 

MŠMT si vedle ČOV jako střechy vrcholového sportu vybralo jako střechu sportu pro 

všechny (obecně nesoutěžní sport) Českou obec sokolskou, která bude rozdělovat 

prostředky sdruženým subjektům. Organizace jako ČASPV či ATJSK se mohou 

integrovat. Vzniká tak různá podpora talentované mládeže, bude se ještě jednat. 

Sportovní prostředí musí zapracovat na lepším vykazování členských základen.   

Porada předsedů před VH – 24. 10. 

  



Většina informací již shrnuta výše. Do solidárního fondu ČSTV přispěly nakonec všechny 

svazy (i ŠSČR poslal 1% z dotace programu V.). Proběhla i porada s J. Kejvalem ohledně 

pozice neolympijských sportů v budoucím ČOV.  

 

Český olympijský výbor 

 

Volební plénum ČOV proběhne 1. 11. 2012, delegátem ŠSČR V. Novotný. Jediným 

kandidátem na předsedu je ing. J. Kejval. Na některé pozice je více zájemců, v zájmu 

zachování jednoty sportu navrhl J. Kejval svůj tým s paritním zastoupením různých 

sportovních skupin: 

Jiří Kejval – předseda ČOV 

Miroslav Jansta – místopředseda pro sport 

Libor Varhaník – místopředseda pro ekonomiku a marketing 

Zdeněk Ertl – místopředseda pro neolympijské sporty 

Hana Moučková – místopředsedkyně pro olympismus 

 

Výkonný výbor 

Josef Dovalil (ČOV) 

Marek Hájek (ČSTV) 

Zdeněk Haník (volejbal) 

Petr Hulinský (taekwondo WTF) 

František Janda (šerm) 

Tomáš Král (hokej) 

Roman Kumpošt (lyžování) 

Květoslava Pecková (ČKFP) 

Miroslav Pelta (fotbal) 

Jaroslav Pollert (kanoistika) 

Pavel Suchánek (golf) 

Oldřich Svojanovský (ČKO) 

Jan Šťovíček (Autoklub ČR) 

Filip Šuman (florbal) 

Gabriel Waage (softball) 

Online aréna ŠSČR 

Online aréna ŠSČR za poslední měsíc:  

- počet registrovaných uživatelů stále stoupá, blíží se číslu 2500  

- počet hráčů za den mírně stoupá. Rekord v počtu hráčů za den jsme zažili 10. října, kdy 

Online arénu navštívilo 310 šachistů (počet překonal i čísla z 16. 7., kdy se konalo absolutní 

finále MČR v online šachu a v Online aréně sledovali finále diváci) 

- server pracuje na dalších rozšířeních, tím nejzajímavějším je možnost trénování v reálném 

čase a příprava šachových lekcí 

- probíhají turnaje o prémiové body, se kterými je spojeno rozesílání cen. V říjnu jsme hráčům 

zaslali balík cen za vyhrané prémiové body. 

V. Novotný by rád vyzval k širší podpoře Online Arény všechny kraje (např. umístěním 

reklamy na krajské stránky) a pochválil všechny ty, které tak již činí – Jihomoravský, 

Středočeský a Vysočinu. 

      

Zastupování ŠSČR 



 V. Novotný se zúčastnil několika schůzek se zástupci sportovních svazů ohledně aktuální 

situace v ČSTV a ČOV. Probíhají jednání se sponzory na MČR v bleskovém šachu. V neděli 

28. října se na pozvání partnera ŠSČR společnosti Czechoslovak Real zúčastnil oslav vzniku 

ČSR spojených s šachovou simultánkou T. Olšarové a J. Kočetkové. Řada jednání probíhá 

ohledně PR. Zahájil jedno z kol turnaje Liberec Open. 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí informace předsedy. 

5. Potvrzení rozhodnutí učiněná hlasováním per rollam 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR deleguje jako svého zástupce v Českém olympijském výboru Viktora Novotného. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR souhlasí s navýšením podpory na účast GM Vlastimila Jansy na MS seniorů ve 

výši 12.500 Kč. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR neschválil návrh mimosoudní dohody s Šachklub AD Jičín, o.p.s. a schvaluje nový 

návrh mimosoudní dohody s dohodnutými úpravami. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR bere na vědomí rezignaci Ing. Marka Vokáče na pozici generálního sekretáře 

ŠSČR k 30. 9. 2012 a jmenuje generálním sekretářem ŠSČR k 1. 10. 2012 Ing. Jiřího 

Kadeřábka. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR souhlasí s nákupem notebooku Fujitsu Lifebook SH531 + myš a skeneru HP 

ScanJet G2410 pro sekretariát VV v maximální výši 18.400 CZK. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR podporuje iniciativu Nizozemské šachové federace napadající proces projednání 

licencování rozhodčích na kongresu v Istanbulu. Licenční poplatky budou v ŠSČR dále 

vybírány v souladu s nastaveným systémem zveřejněným na stránkách ŠSČR. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje rozhodnutí učiněné per rollam: 

VV ŠSČR  ruší konkurz na PR manažera. 

 

6. Hospodaření 

 

Kontrola čerpání rozpočtu 2012 

 

Hospodář R. Svoboda informoval o čerpání rozpočtu 2012. Tabulka čerpání k 30. 9. 2012 je 

přílohou tohoto zápisu. 

 

Hospodaření ŠSČR, stav k 30. 9. 2012 

 

Bankovní účet GE:              11,171.826,45 Kč      

Bankovní účet Era – online Arena:    24.740,60 Kč 

Pokladna Praha:     34.445 Kč 



Pokladna Ostrava:     24.386 Kč 

Valutová pokladna:          747,35 EUR 

 

Stav vyúčtování jednotlivých programů: 

 

Dotace:   Proúčtováno: 

Program I:  526.200 Kč   554.113 Kč 

Program II:  607.000 Kč   303.100 Kč 

Program IV:  142.000 Kč   0 

Program V:  11.051.500 Kč  8.355.639 Kč 

 

Komentář k položkám rozpočtu - příjmy:  

 

Jsou naplňovány dle schváleného rozpočtu s výjimkou položek: 

 

- P2.6. -  Dotaci od Města Prahy na MČR v blesku letos neobdržíme 

- P4.5. a  P5.1. – dosud není dořešena s majiteli herní Arény úprava smlouvy (není stále 

jasné, zda náš smluvní partner je či není plátce DPH), a proto je pozastavena 

fakturace.  

- P3.5. -  zde nebylo dle účetnictví uhrazeno všechno startovné. KM dohledá oddíly, 

které platbu neuhradily. 

- P3.7. -  zde je skutečnost výrazně nižší než předpoklad. KM provede prověrku smluv 

s rodiči a trenéry. 

- P1.3. členské příspěvky na herní Arénu. Tento příjem by ze smlouvy měl být převeden 

smluvní straně. S výplatou se čeká na dořešení smluvních vztahů.  

- P3.1. rating rapid cca 6.000 Kč, blesk 0,- Kč.  

 

Komentář k položkám rozpočtu - výdaje:  

 

Čerpání výdajů je u většiny položek v souladu s rozpočtem.  

S ohledem na to, že byl přijat na plný úvazek GS se zvednou mzdové náklady - položky 

V14.1. až V14.5. o cca 105.000 Kč. Současně klesnou výdaje v položce V15.1 o 39.000 Kč.  

Zvýšení sazeb v Ekonomické směrnici se projevilo ve vyšším čerpání nákladů na cestovné.  

Položky V3.6 a V1.10 – výdaje sníží příjmy od účastníků akce po jejich uhrazení.  

Položky V5.1. a V5.2. -  dojde k úpravě, část bude ještě přeúčtována do jiných kapitol (V3.6?) 

po upřesnění repr. kapitána. 

 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu čerpání rozpočtu 2012. 

 

Kontrola vyúčtování dotací MŠMT 

 

Hospodář R. Svoboda informoval a aktuální situaci s vyúčtováním dotací MŠMT. 

 

Komentář k projektům programu V: 

 

1. Smlouvy jsou uzavřeny se všemi kraji. Podle komunikace s kraji je zřejmé, že většina 

krajů vyčerpá celou dotaci (položka rozpočtu V10.1. a V10.7.).   

2. Dotace AVE  kontaktu vyplacena (položka V10.6.).  

3. Dotace korespondenčním a  kompozičním šachistům (položky V10.2. V10.3 a V10.4 

budou čerpány v plném rozsahu). 



4. Projekt Šachy do škol – zatím není znám přesný rozpočet a je nutno koordinovat 

činnost TMK a KM. Týká se položek V10.9, V11.1. a V11.2. 

5. Projekt online přenos extraliga – položka V 12.6. – se teprve začíná rozbíhat, není 

jasná strategie čerpání.  

6. Projekt PR výdaje - položka V 12.7 – připraveny k čerpání drobné položky, větší 

plánované akce nejsou připraveny smluvně.  

7. Projekt život mimo ŠSČR - položka V 12.8 – větší plánované akce (simultánky, 

domovy seniorů) nejsou připraveny smluvně. 

8. Projekty týkající se reprezentace proběhly téměř všechny. Doúčtovává se olympiáda 

(odměny reprezentantům) a individuální příprava – položka V6.3. 

9. Projekty týkající se reprezentace mládeže – předpokládá se nedočerpání v položkách 

V6.4 a V6.5. kde je zatím čerpána jen malá část plánovaných nákladů.  

 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu vyúčtování dotací MŠMT 

 

Konkurz na MČR seniorů 2013 

 

Předseda STK Petr Záruba předložil návrh na zavázání rozpočtu 2013 dotací pro MČR 

seniorů 2013 ve výši 7.000 Kč.  

 

Usnesení: VV ŠSČR zavazuje rozpočet roku 2013 výdajem 7.000 Kč na pořádání MČR 

seniorů. 

 

Odměna delegátovi FIDE 

 

Rozpočet v kapitole delegáta FIDE je 25.000 Kč, vyčerpáno cca 9.000 Kč. VV ŠSČR je 

s činností svého delegáta spokojen. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje odměnu delegátovi ŠSČR Petru Piskovi ve výši 10.000 Kč. 

 

Mistrovství ČR v bleskovém šachu 2012 

 

J. Kadeřábek informoval a aktuální situaci s pořádáním MČR v bleskovém šachu. V řešení je 

stále výběr hrací místnosti. Jsou dvě varianty: 

 

Era kavárna Jungmannovo náměstí 

 

 Nájem zdarma 

 Menší kapacita - maximálně 108 účastníků, ale reálně spíš menší 90-100. 

 Nutný pronájem inventáře (10 – 15 tisíc Kč) - složitá doprava (pěší zóna) v pátek 

v 20-22 a v sobotu v 6-9. 

Kongresové centrum ČVÚT 

 

 Prověřený prostor včetně inventáře 

 Větší kapacita (loni 126 účastníků) 



 Lepší parkování 

 Nájem cca 40.000 Kč, ozvučení cca 9.000 Kč, nutno objednat nejpozději 31. 10. 

2012 

Finanční zajištění 

 

V 2012 byly celkové náklady cca 190.000 Kč. V rozpočtu 2012 jsou plánované náklady 

170.000 Kč a příjmy ve výši 80.000 Kč (grant – pravděpodobně nebude), takže pro akci 

loňského rozměru zbývá dofinancovat cca 100.000 Kč. 

 

Část výdajů by mohli pokrýt sponzoři? Dále by se daly využít finance z neuspořádaných akcí 

ŠSČR (MČR rapid družstev s úsporou 15.000 Kč). 

 

Usnesení: VV ŠSČR vybírá jako hrací místnost pro MČR v bleskovém šachu 2012 

Kongresové centrum ČVUT. 

 

Usnesení: VV ŠSČR jmenuje Marka Vokáče osobou zodpovědnou za pořádání MČR. 

 

Usnesení: VV souhlasí s navýšením kapitoly V2.7 MČR v bleskovém šachu o 15.000 Kč na 

celkem 185.000 Kč. K navýšení bude využit nečerpaný výdaj z kapitoly V2.11 MČR družstev 

v rapid šachu, které se neuskuteční. 

 

7. Černobílá kniha 

 
Jan Lamser a Milan Šindelář informovali o stavu práce na strategickém materiálu koncepce 

rozvoje šachu - Černobílé knize. 

 

Na schůzi VV dne 12. 6. 2012 proběhla za účasti prezidenta ŠSČR J. Lamsera diskuze nad 

Červenou knihou (ČK). Podařilo se vyjasnit, že ČK není žádný direktivní, nýbrž jakýsi 

inspirační materiál. Ten zároveň slouží jako odrazový můstek pro tvorbu dalšího materiálu, 

tzv. Černobílé knihy, která by měla navrhnout motivy bodu 12 stanov ŠSČR – dlouhodobé 

strategické koncepce rozvoje šachu. Na této schůzi bylo též domluveno, že prezentace tohoto 

materiálu proběhne na schůzi VV 30. 10. 2012. 

 

Informace o průběhu prací a stavu Černobílé knihy: 

 

Červená kniha popsala sedm kapitol, které tvoří základní pilíře koncepční stavby. K práci na 

jednotlivých kapitolách byly presidentem přizvány osobnosti z řad šachistů i nešachistů. 

Drtivá většina oslovených se byla ochotna tvorby tohoto strategického materiálu zúčastnit a 

pomoci. V současné době se na Černobílé knize podílí přes 30 osob. 

 

Vzhledem k prázdninovému, turnajovému, pracovnímu a v neposlední řadě i distančních 

vzdáleností nebylo zcela jednoduché zahájit činnost všech skupin souběžně. Ve většině 

případů došlo k úvodnímu informativnímu setkání skupiny, což se pozitivně projevilo v tom, 

že výstupy skupiny se v dohledné době již budou moci dolaďovat. 

 

Při práci v kapitole 1 (MŠ, ZŠ...) vyplynula k pozornosti zmínka o pravděpodobně jedné z 

posledních možností získat dotace z EU. Tento evropský dotační program po r. 2013 končí. 

Materiál má k dispozici předseda a hospodář ŠSČR. Pro ty, kteří se účastní práce v nějaké 



skupině, je vystaven na dropboxu. 

 

V souvislosti s dotacemi z EU padla zmínka o společnosti Figurka, která má již s  těmito 

dotacemi zkušenosti, čerpala ze vzdělávacího programu pro mateřské školy. Bylo by užitečné 

ucházet se o podobnou dotaci v oblasti vzdělávacích programů pro 1. stupeň základních škol. 

Programy jsou dotovány ze 100 %, platby průběžně, pouze v závěru je nutno platbu 10 % 

dotace provést nejdříve z vlastních zdrojů, pak bude doplaceno. 

Žádosti je nutno podat v roce 2013, pak projekt končí. Je užitečné využít při podávání žádosti 

služby specializované firmy. 

 

Ú75/1: Připravit možnost čerpání dotace z EU ve spolupráci s Figurkou – sekretariát, 3. 12. 

2012 

 

Při tvorbě strategického materiálu byly prostřednictvím předsedy ŠSČR V. Novotného 

osloveny všechny oddíly v ČR. Z jejich odpovědí lze vypozorovat různé palčivé oblasti, které 

si zasluhují pozornost a jejichž řešení se též tvůrci pokusí navrhnout. Oddíly tu nejsou pro 

svaz, opak by měl být pravdou. 

 

Zde lze kvitovat, že se některé výraznější postavy z oddílů k tvorbě strategie přidaly a 

přidávají. 

 

Momentálně situace dospěla do stadia, kdy se práce na několika kapitolách chýlí k prvním 

výstupům. Ty projdou zpracováním – tzv. názorovou syntézou a budou pracovním skupinám 

předloženy k redakci a případnému doplnění a upřesnění. 

 

Po proběhnutí těchto dolaďujících prvků kapitol bude Černobílá kniha předložena tzv. Radě 

moudrých ke kritickému posouzení. Radu moudrých budou opět tvořit osobnosti ze 

šachového i nešachového světa. Celý tento materiál by měl být VV směřován na konferenci v 

příštím roce. 

 

Z těchto všech důvodů i z důvodu, že strategický materiál chtějí tvůrci udělat co nejpoctivěji, 

jeho tvorba zatím stále probíhá. 

 

Je pozitivní, že v součinnosti s předsedou ŠSČR některé skutečnosti již nyní pronikají do 

aktuálního dění ŠSČR - diskuse o komunikační strategii, obsazení klíčových míst 

profesionály (hospodář, sekretář) apod. 

 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí aktuální informace o Černobílé knize. 

 

8. Komunikace a média 

 

Komunikační strategie ŠSČR 

 

Předseda Viktor Novotný seznámil VV s návrhem Komunikační strategie ŠSČR zpracované 

agenturou Bison&Rose. Materiál shrnuje současný stav a úkoly, které ŠSČR v této oblasti 

čekají. 

 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí ideové stanovisko komunikace ŠSČR. 

 

http://www.chess.cz/web/assets/media/Komunikacni%20strategie%20SSCR.doc


Pro zajištění plnění úkolů v oblasti PR navrhuje agentura zřídit komisi podřízenou VV. 

 

Usnesení: VV ŠSČR zřizuje Komisi pro marketingovou komunikaci ŠSČR a jmenuje Viktora 

Novotného předsedou. 

 

Pořad V šachu 

 

Předseda Pražské šachové společnosti Pavel Matocha informoval o komunikaci s ČT ohledně 

smlouvy na pořad V šachu. Popisoval problémy, které se během komunikace vyskytly a na 

základě kterých nebyla dosud podepsána smlouva mezi Pražskou šachovou společností a 

Českou televizí. 

 

Smlouva mezi PŠS a ŠSČR se každoročně automaticky obnovuje, pokud není druhé straně 

doručeno do půli listopadu oznámení o ukončení smlouvy ke konci roku. Vzhledem k 

nevyjasněné situaci ohledně financování pořadu, především uspokojení požadavků ČT, 

považuje VV za nejrozumnější smlouvu s PŠS automaticky neprodloužit a jednat s PŠS, ČT i 

PR agenturou o řešení vzniklé situace 

 

Usnesení: VV ŠSČR nemá zájem na automatickém prodloužení stávající smlouvy o 

spolupráci na zajištění pořadu V šachu v České televizi s Pražskou šachovou společností a 

pověřuje sekretariát zasláním oznámení podle článku 11 této smlouvy. 

 

Ú75/2: Zaslat Pražské šachové společnosti oznámení o ukončení smlouvy o spolupráci na 

zajištění pořadu V šachu v České televizi – sekretariát, 5. 11. 2012. 

 

Usnesení: VV ŠSČR pověřuje předsedu jednáním ohledně budoucnosti pořadu V šachu. 

 

Šachová rubrika v Hospodářských novinách 

 

Pavel Matocha informoval o možnosti zřízení šachové rubriky v Hospodářských novinách. 

Každý týden celá strana věnovaná šachu v magazínu In (středeční příloha Hospodářských 

novin; náklad 52.399 ks; čtenost 180.000 osob). Začátek vydávání šachové stránky - 7. 

listopadu. 

První podmínkou je pestrý obsah (autorsky se bude podílet i řada externistů – manažeři hrající 

šachy), tedy nikoliv pouze komentovaná partie či šachová úloha a výsledky posledního 

turnaje.  

Cílem je oslovit i šachisty, kteří nejsou organizovaní v ŠSČR, nezajímá je poslední vývoj 

teorie poloslovanské obrany, ale mají rádi šachy. 

Druhou podmínkou je zajistit nějakou inzerci či sponzorství spojené s touto rubrikou. 

Šachový svaz ČR by mohl vydávání této rubriky podpořit formou sponzorství, v rámci 

programu Podpory šachového života mimo ŠSČR (kapitola 2 připravované Černo-bílé knihy), 

a to sponzorstvím devíti vydání této šachové stránky (od 7. listopadu do konce roku 2012). O 

formě a výši podpory pro rok 2013 bychom mohli jednat na začátku prosince a to na základě 

spokojenosti s obsahem a formou rubriky a také na základě případného prodeje reklamy na 

tuto stránku. 

Sponzor rubriky by byl uveden v záhlaví stránky, kde v rámci nějakého loga stránky (šachové 

figurky apod.) by bylo uvedeno např.: „Sponzorem rubriky je Šachový svaz ČR“ (přesná 

podoba je otázkou dohody s ŠSČR, vedením HN a grafickými možnostmi magazínu In). 

Cena: 15.000 Kč na 1 číslo. Do konce roku tedy 9 x 15.000 Kč = 135.000 Kč (+ DPH). 

 



Přestože VV ŠSČR podporuje a vítá veškeré šachové mediální aktivity, nemůže schválit 

finanční podporu tohoto projektu. 

 

Usnesení: VV ŠSČR neschvaluje finanční podporu tohoto projektu.  

 

Sportovní kaleidoskop 

 

Jedná se o televizní sérii pořadů o různých sportech. Příspěvkem na šachový díl si zajistíme 

jeho natočení a určitý vliv na podobu pořadu. Podrobnosti v přiložené prezentaci – viz 

příloha. Návrh podpořila PR agentura. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje částku 15.000 Kč na projekt Sportovní kaleidoskop a pověřuje 

předsedu V. Novotného podpisem smlouvy se Seven Days Agency, s.r.o. 

 

9. Zpráva ze sekretariátu  

 

Kontrola úkolů 

68/4: Systematické principy odměňování reprezentace – TMK,  31. 12. 2012 

 

Odůvodnění rozhodnutí v kauze Třebíč B – Hradec Králové B –  Petr Buchníček, 30. 11. 2012 

 

69/6: Směrnice o účetnictví  - Rostislav Svoboda + Jiří Kadeřábek, odloženo na jaro 2013 

 

Smlouva AVE kontakt o užívání materiálu – Rostislav Svoboda + Jiří Kadeřábek,  31.12. 

2012 

 

Online extraliga principy podpory – Jiří Kadeřábek,  12. 11. 2012 

 

Olympijský výbor - návrh ceny Fair Play – Marek Vokáč, ihned. 

 

Soudní spory 

AD Jičín - Došlo k dohodě (v souladu s usnesením per rollam) o stažení žaloby zejména 

z důvodu změny předpisů ŠSČR, k realizaci stažení žaloby zatím nedošlo. 

 

Rudolf Kaiser - Proběhlo přípravné jednání dne 11. 10. 12, ŠSČR zastupuje Mgr. Zdeněk 

Zůna v substituci za JUDr.  Martina Šebka, pokus o smír iniciovaný soudcem nebyl úspěšný. 

Náš zástupce navrhl zamítnutí žaloby bez věcného projednání. Jednání odročeno na 29. 11. 

2012.  

 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí informaci o aktuálním stavu soudních sporů. 

 

Konference ŠSČR 

 

Stanovy a Organizační řád ŠSČR ne úplně přesně stanovují datum svolání konference ŠSČR a 

datum konání konference: 
 

Organizační řád ŠSČR - Článek 9 Konference  

1. Konference se konají zpravidla jednou ročně v období:  

a) KŠS – nejpozději tři týdny před Konferencí ŠSČR,  



b) ŠSČR – každoročně v termínu mezi 15.1. a 1.3.  

2. Konference KŠS musí být svolávána častěji anebo i dříve, než uplyne obvyklý roční interval, jestliže 

o tom rozhodne VV KŠS nebo o dřívější svolání požádá alespoň třetina šachových oddílů sdružených v 

KŠS.  

3. Konference ŠSČR musí být svolávána častěji anebo i dříve, než uplyne obvyklý roční interval, 

jestliže o tom rozhodne VV ŠSČR nebo o dřívější svolání požádá alespoň pět krajských šachových 

svazů.  

 

Z důvodu zvýšení pravděpodobnosti o příjmech ŠSČR v 2013 bylo předběžné datum konání 

konference stanoveno na 6. 4. 2013. 

 

Usnesení: VV ŠSČR potvrzuje předběžný termín konference ŠSČR a tímto svolává 

Konferenci ŠSČR na 6. 4. 2013 v 10.00. Místem konání bude hotel Slunce v Havlíčkově 

Brodě. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje počty delegátů na tuto konferenci dle stavu členské základny 

k 23. 10. 2012,  celkem 56 - viz příloha.  

 

Ú75/4: Upravit Organizační řád ŠSČR – Jiří Kadeřábek + legislativní komise, 3. 12. 2012. 

 

10. Zpráva TMK 

 

Předseda TMK Marek Vokáč podal zprávu o stavu reprezentace ČR v roce 2012. Tato zpráva 

včetně zpráv reprezentačních kapitánů o Olympiádě 2012 je přílohou tohoto zápisu. 

 

Usnesení: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu TMK o stavu reprezentace ČR v šachu v roce 

2012 a zprávy reprezentačních kapitánů o Olympiádě 2012 v Istanbulu včetně předložených 

doporučení, a ukládá TMK předložit podrobné rozpočtové požadavky do výše 1.300.000 Kč. 

 

Ú75/3: Předložit podrobné rozpočtové požadavky do výše 1.300.000 Kč – M. Vokáč 

 

Projekt TMK 4 - juniorská soustředění TOP 6 

 

Projekt TMK 4 – juniorská soustředění TOP 6 má v rozpočtu částku 45.000 Kč včetně 

odměny manažera 5.000 Kč. Vzhledem k nižšímu zájmu juniorů a juniorek však pouze ze 

soustředění tuto částku nebude možné vyčerpat. David Kaňovský navrhl, aby do projektu byly 

začleněny analýzy partií na Polofinále MČR juniorů a MČR juniorek, které proběhne v Havl. 

Brodě na konci listopadu. Jako trenéři by byli přítomni IM David Kaňovský a GM Marek 

Vokáč, z projektu by šla částka 17.398 Kč (trenérovné 2x 7.920 Kč, cestovné 950 Kč a 608 

Kč), ubytování a stravu by hradil pořadatel. Na soustředění v Olomouci bylo v září použito 

necelých 6.000 Kč a zbývající částka cca 22.000 Kč by měla přibližně akorát vystačit na dvě 

plánovaná soustředění v listopadu a prosinci (v listopadu v Praze by na rozdíl od září měly být 

dvě skupiny, tím pádem i dvojnásobné výdaje oproti Olomouci, prosincové soustředění bude 

jednodenní). 



 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje úhradu trenéra při polofinále MČR juniorů a MČR juniorek. 

Poznámka: Petr Záruba hlasoval proti z důvodu, že se mění podmínky pro pořadatele. V 

konkurzu byla požadována úhrada nákladů a odměny nominovaného trenéra. 

 

Projekt videoškolení trenérů šachu 4. třídy s internetovými zkouškami 

 

M. Vokáč informoval o přípravě internetového školení trenérů 4. třídy a předložil 

ekonomickou a věcnou rozvahu celého projektu. Přednášky budou natočeny ve videoformátu 

a budou součástí školícího DVD, které bude obsahovat i další elektronické materiály. 

Zkouška bude připravena on-line na webu ŠSČR. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje projekt Videoškolení trenérů šachu 4. třídy s rozpočtem ve 

výši 48.000 Kč. 

 

11. Aktualizace legislativy klasifikační komise ŠSČR 

 

L. Palovský informoval o návrhu na změnu v Klasifikačním řádu ŠSČR – viz příloha. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje změny klasifikačního řádu předložené legislativní komisí. 

 

L. Palovský informoval o návrhu přidat dvě země (Arménii a Švédsko) do seznamu federací, 

jejichž národní OK lze započítat do LOK ČR – viz příloha. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje změny v dokumentu Seznamu federací, jejichž národní OK lze 

započítat do LOK ČR. 

 

L. Palovský informoval o změně ve Směrnici pro registraci a započet turnajů – viz příloha. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje změny v registraci turnajů předložené legislativní komisí. 

 

12. Šachy do škol 

 

Martin Kubala informoval o aktuálním stavu připravenosti metodických materiálů. Byly 

spuštěny webové stránky www.sachydoskol.cz , v současnosti jsou naplněny textem a budou 

vyžadovat ještě mírné grafické úpravy. Byly zaslány návrhy smluv s odměnami pro tvůrce 

metodických materiálů: 

 

P. Herejk – 2x25.000 Kč 

R. Biolek – 4.000 Kč 

K. Kubala – 3.000 Kč 

Z. Kubalová – 1.500 Kč 

Odměna pro E.Gonsiora bude stanovena podle toho, zda-li bude schopen něco dodat. 

 

Usnesení: VV ŠSČR souhlasí s vyplacením odměn pro autory metodických materiálů. 

 

http://www.sachydoskol.cz/


M. Kubala dále požádal o jasně stanovenou celkovou částku, se kterou může pro řešení 

projektu v roce 2012 počítat. 

 

Usnesení: VV ŠSČR schvaluje částku 270.000 Kč na výrobu metodických materiálů pro 

projekt Šachy do škol. 

 

VV dále zavázal M. Kubalu předložením rozpočtu na výrobu materiálů před jejich uvedením 

do výroby. 

 

Šachy do škol – garant projektu z VV 

 

Vzhledem k různým nejasnostem (mj. dodržení rozpočtu tohoto projektu, předmět smluv či 

pracovních náplní osob zapojených do projektu, oponentura připravovaných materiálů atd.) je 

žádoucí pro zvýšení úspěšnosti tohoto projektu stanovit garanta, který bude základním 

spojením mezi VV a manažerem projektu M. Kubalou. 

 

Usnesení: VV ŠSČR jmenuje Zdeňka Fialu garantem zodpovědným za projekt Šachy do škol. 

 

13. Závěr 

 

Schůze byla ukončena po více než sedmihodinovém jednání v 00:30. 

 

Zapsal: František Štross                                                           Ověřil: Jiří Kadeřábek 


